
P R O T O K Ó Ł 
z obrad VI Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 31 marca 2011 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1107 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Radca Prawny Pan Tomasza Rolirad, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia VI Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) „wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego w drodze 
bezprzetargowej dotychczasowemu najemcy”, 

b) „wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego w drodze 
bezprzetargowej dotychczasowemu najemcy”, 

c) „wniosku dotyczącego zmiany nazwy miejscowości na terenie Gminy 
Radziejów” (Stare Płowki), 

d) „wniosku dotyczącego zmiany nazwy miejscowości na terenie Gminy 
Radziejów”(Szostka Mała i Szostka Duża), 

e) „zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Broniewek-Płowki na lata 
2011-2015”, 

f)  „zmian w budżecie na 2011 rok”, 
g) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 

2011-2016”. 
 

3. Składanie wniosków i interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Zakończenie obrad sesji. 

 
 

Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Błażej Patyk 14 głosami, przy 1 
głosie wstrzymującym się. 
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Ad. 2 a) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego w 
drodze bezprzetargowej dotychczasowemu najemcy” wraz z uzasadnieniem odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
b) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na najem lokalu mieszkalnego 
w drodze bezprzetargowej dotychczasowemu najemcy” wraz z uzasadnieniem 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
c) Projekt uchwały w sprawie „wniosku dotyczącego zmiany nazwy miejscowości na 
terenie Gminy Radziejów” (Stare Płowki) ” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
d) Projekt uchwały w sprawie „wniosku dotyczącego zmiany nazwy miejscowości na 
terenie Gminy Radziejów”(Szostka Mała i Szostka Duża) wraz z uzasadnieniem 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
e) Projekt uchwały w sprawie „zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Broniewek-
Płowki na lata 2011-2015” wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał rozdział VI załącznika do projektu uchwały 
dotyczącego planowanych zadań inwestycyjnych. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
f) Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie na 2011 rok” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska poinformowała, że otrzymała pismo od Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego o przyznaniu dotacji na pomoc socjalną i prosiła aby 
przegłosować zaproponowany wcześniej projekt uchwały wraz z tą poprawką. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały wraz 
z zaproponowaną poprawką głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 
jednogłośnie. 
 
g) Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów na lata 2011-2016”. odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
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W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 3 i 4)  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał petycję Mieszkańców wsi Szostka skierowaną 
do Wójta Gminy Radziejów o treści „W związku z obwieszczeniem o wszczęcie 
postępowania administracyjnego z dnia 16.03.2011r. – OŚR.6220.02.2011 w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach na realizację przedsięwzięcia 
polegającego na budowie zespołu 10 elektrowni wiatrowych o wieżach tabularnych o 
wysokości maksymalnej do 125 m średnicy wirnika 0 do 112 m i zainstalowanej mocy 
jednostkowej od 1,8 do 3 MW w miejscowości Szostka my niżej podpisani wnosimy 
sprzeciw na budowę w/w elektrowni wiatrowych. 
Uważamy, że elektrownie te wywołają negatywne skutki dla mieszkańców, 
polegających na: emisji promieniowania elektromagnetycznego, emisji hałasu, efektu 
stroboskopowego oraz są źródłem emisji drgań. Wszystkie negatywne czynniki źle 
wpłyną na mieszkańców, zakłócą ich spokój i wpłyną na ich zdrowie. Powstaną 
strefy, gdzie nie będzie można się budować i prowadzić żadnej działalności poza 
rolniczą. Obawiamy się, że w momencie kiedy powstaną elektrownie wartość 
naszych nieruchomości drastycznie spadnie i nie będzie chętnych na ich zakup. 
Ponadto prosimy o informowanie nas w formie pisemnej o wszelkich podejmowanych 
działaniach dotyczących w/w inwestycji. 
Powyższy sprzeciw prosimy przedłożyć Radzie Gminy Radziejów.” 
Petycję podpisało 57 mieszkańców wsi Szostka. 
 
W związku odczytaną petycją, Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał Radnego 
Wiesława Migdalskiego mieszkańca Szostki o lokalizację inwestycji wiatrowych.  
 
Radny Wiesław Migdalski odpowiedział, że 2 u Leszka Polanowskiego, 2 u Marka 
Matuszewskiego, 2 u Mariusza Dębowskiego, 2 u Tomka Marczewski, 1 na jego 
posesji oraz 1 u Krzysztofa Pińskiego. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał radcę prawnego czy musi być zgoda sąsiada 
na posadowienie elektrowni wiatrowych jeżeli znajdują się one blisko jego działki lub 
zabudowań .  
 
Radca prany odpowiedział, że jest to związane z zachowaniem odpowiednich 
parametrów, jednak nie decyduje tu zgoda sąsiada tylko odpowiednie organy, które 
się tym zajmują i wydają opinie, a mianowicie Regionalna Dyrekcja Ochrony 
Środowiska, nadzór budowlany.  Na podstawie opinii wymienionych organów władze 
lokalne wydają decyzje. Sąsiad może składać protest, ale będzie on rozpatrywany na 
podstawie obowiązujących przepisów przez poszczególne organy.  
Odczytany sprzeciw został złożony do Rady i powinien być przekazany Panu Wójtowi   
do realizacji. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zapytał, czy już dokonano ekspertyz w tej tematyce. 
Uważa, że na powyższy temat muszą wypowiedzieć się specjaliści oraz, że 
wszystkie inwestycje jakie powstają na terenie Gminy służą nie tylko 
zainteresowanym osobom ale całemu społeczeństwu poprzez wpływy z podatku, 
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który może być następnie wykorzystany na realizację potrzeb lokalnej społeczności. 
Należy rozmawiać na ten temat z protestującymi mieszkańcami i im to uświadamiać. 
 
Radny Wiesław Migdalski poinformował, że rozmawiał wstępnie z inwestorem 
elektrowni wiatrowych, który zobowiązał w przypadku realizacji inwestycji do 
wykonania wybranej inwestycji dla wszystkich mieszkańców wsi np. budowa 
kanalizacji. Przedstawiciel tej firmy miał spotkać się z przedstawicielami Gminy w tej 
sprawie. Nie wie jednak czy spotkanie doszło do skutku. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że w Szostce rozpoczęto procedury lokalizacji, a Gmina 
musi uzyskać opinie oddziałowywania tych inwestycji na środowisko. Decyzje 
wiążącą podejmie Regionalny Dyrektor ds. Ochrony Środowiska, jest to organ, który 
funkcjonuje od jesieni 2009 r. Na podstawie tej opinii Urząd ustali warunki lokalizacji 
elektrowni wiatrowych i  zostaną one przekazane do starostwa powiatowego, które 
na tej podstawie wyda pozwolenie na budowę. Obecnie będąc na etapie wstępnym 
zbierane są wszystkie opinie w tym również społeczne, które jednak nie są wiążące. 
Głosy społeczne są istotne, zwracają uwagę na występujący problem, w związku z 
tym ekspertyzy zostaną jeszcze dodatkowo przeprowadzone. Wszystko należy 
wyważyć i podjąć sprawiedliwą decyzje.  
 
Prezes Gminnej Spółki Wodnej poinformował zebranych, że Spółce na ten rok 
przydzielono w ramach prac interwencyjnych 4 osoby. W ramach prac 
interwencyjnych za zatrudnione osoby refundacja wynagrodzenia na 1 osobę wynosi 
około 600 zł przy całkowitym koszcie na około 1.800 zł. 
Został również złożony wniosek na pozyskanie 4 osób w ramach robót publicznych, 
gdzie refundacja wynagrodzenia jest 100%, ale na tę formę zatrudnienia Powiatowe 
Biuro Pracy może pozyskać środki od miesiąca czerwca. Podziękował Radnym za 
przyznane środki dla Spółki Wodnej w budżecie Gminy w wysokości 10.000 zł, które 
zostaną przeznaczone częściowo na niezbędne zakupy, a częściowo na usługi 
koparki. 
Ogółem przewiduje się wydatki około 50.000 zł w roku bieżącym na wynagrodzenia 
dla zatrudnionych pracowników. 
Gmina w miarę możliwości użycza koparko-ładowarki do prac na rowach 
melioracyjnych. 
Zatrudnieni pracownicy w pierwszej kolejności będą wykonywać poprawki, których 
zgłoszono do chwili obecnej od początku roku już 90, z ubiegłego roku pozostało 
zgłoszonych około 50 w tym zrobiono 35, pozostało do zrobienia 105 poprawek. 
Poinformował również o złożonych wnioskach na dotacje, które nie wiadomo 
dokładnie kiedy zostaną przyznane. 
 
Sołtys Józef Ignasiak zwrócił się z apelem do wszystkich rolników, aby oczyścili 
studzienki z worków foliowych oraz kamieni z pola, które dość często są wyrzucane i 
zapychają studzienki melioracyjne. Uważa, że każdy rolnik takie prace powinien 
wykonać na swoim terenie a nie czekać na pracowników Spółki. 
 
Prezes Spółki stwierdził, że podobnie sytuacja wygląda z rowami przydrożnymi 
i melioracyjnymi, które są nagminnie zaorywane przez właścieli pola przylegającego 
do rowów. 
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Radny Mirosław Linowiecki prosił, aby na zebraniach jakie obecnie się odbywają 
z tytułu wyborów rad sołeckich i sołtysów zwracać uwagę na właściwe utrzymanie 
rowów przydrożnych, a w szczególności rowów melioracyjnych.  
 
 
 
Ad. 7)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady VI Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
 
Zakończenie obrad godz. 1210 

 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Błażej Patyk 


